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ЗАПИСНИК 

Са редовне годишње Скупштине Српског социолошког друштва 

Редовна годишња скупштина Српског социолошког друштва одржана је у суботу, 3. 

јуна 2017. године, са почетком у 1300 часова на Филозофском факултету у Косовској 

Митровици. Скупштини је присуствовало 34 члана друштва, чиме је испуњен услов из члана 

13. Статута о пуноважности одлучивања, који каже да Скупштина пуноважно одлучује када 

је на седници присутно више од трећине чланова, јер закључно са 02.06.2017. године ССД 

има 97 чланова са плаћеном чланарином за 2017. годину. 

 

Скупштину је отворио председник ССД Срђан Шљукић. 

 

У свечаном делу седнице, Божо Милошевић, председник жирија за доделу награде за 

животно дело „Радомир Лукић“, прочитао је одлуку жирија о додељивању награде за 

животно дело. Награда је додељена Ђури Стевановићу и постхумно Љубинку Пушићу. 

Образложење је дато у прилогу и саставни је део овог записника. 

Такође, у свечаном делу седнице, Јасмина Петровић, чланица жирија за доделу награде 

ССД „Војин Милић”, прочитала је одлуку жирија о додељивању награде за најбољу књигу из 

социологије у 2016. години Смиљки Томановић, Драгану Станојевићу и Милани Љубичић за 

студију Постајање родитељем у Србији: социолошко истраживање транзиције у 

родитељство. Образложење је дато у прилогу и саставни је део овог записника. 

 

У дискусији је учествовао Радомир Ђорђевић, који је нагласио да је послао своју књигу 

на конкурс, али да она није предмет његовог питања. Истакао је да верује комисији да је 

поштено одрадила свој посао, међутим, намеће се проблем начина гласања за књигу године. 

Истакао је да није упознат по ком принципу се гласа за књигу године и нагласио да на сајту 

ССД-а није јасно истакнуто ко је све и са којим делима конкурисао за награду. Предложио је 

да се убудуће отвори једна широка расправа и да сви чланови ССД-а гласају за најбољу 

књигу, тако што ће се на сајту дати кратки прикази свих књига, након чега би сви чланови 

гласањем, већински, изабрали најбољу књигу. Нагласио је да без овога остаје сумња да избор 

може бити привилегија „неких који познају некога“. На крају, истакао је да је ово 

добронамерна сугестија. 

Одговорио је председник ССД-а Срђан Шљукић, који је нагласио да су на сајту 

објављени шири избор, ужи избор и коначно књига која је добила награду. Истакао је да се 

избор одвија према Правилнику о додели награде за најбољу књигу из области социологије 

који је усвојила Скупштина ССД-а. 

У расправи је учествовала и чланица жирија за доделу награде Јасмина Петровић, која 

је нагласила већ три године ради напоран посао са колегама у жирију у селекцији књига, где 

постоји одређен број критеријума који се примењује када се одлучује које ће књиге ући у 

конкуренцију за награду. Неки од критеријума су теоријска и методолошка утемељеност 

књига, оригиналност и домет идеја саопштених у књизи, кредибиност извора, доследност 

изведених закључака итд. Такође, нагласила је да се жири труди да објективно примени 

поменуте критеријуме, као и да лично стоји иза свих одлука жирија у којима је учествовала. 

Председник ССД-а Срђан Шљукић је нагласио да у свим осталим сличним наградама 

постоје жирији који о томе одлучују, као и да масовно гласање није уобичајено, при чему је и 
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практично тешко изводљиво. Процедурално посматрано, уколико се жели промена 

Правилника о награди потребно је формулисати и образложити предлог и у складу са 

Статутом предложити измене на Скупштини ССД-а. 

У дискусији је учествовао и Урош Шуваковић, који је нагласио да један од основних 

методолошких принципа који важи у науци јесте да се у науци не прегласава. Због тога, 

истакао је, да се одлука о награђеним научним књигама не може доносити прегласавањем. У 

овом случају постоји стручни жири који се бира на Скупштини на врло демократичан начин. 

На крају, истакао је да стручни жири доноси одлуку а ко губи има право да се љути. 

 

Након тога, председник ССД Срђан Шљукић предложио је следећи 

 

Дневни ред 

 

1. Избор председавајућег Скупштине ССД и радног председништва; 

2. Усвајање записника са претходне Скупштине ССД одржане 23.04.2016. године; 

3. Извештај о раду ССД за 2016. годину; 

4. Финансијски извештај ССД за 2016. годину; 

5. Извештај о раду редакције часописа „Социолошки преглед“ за 2016. годину; 

6. Предлог допуне Правилника за додељивање награде „Радомир Лукић“ за животно 

дело; 

7. Предлог Правилника за такмичење ученика средњих школа из социологије; 

8. Избор једног члана жирија за награду „Војин Милић“; 

9. Избор једног члана жирија за награду „Радомир Лукић“; 

10. Избор редакције часописа „Социолошки преглед“; 

11. Избор председништва ССД; 

12. Разно. 

 

 

ad 1. У радно председништво изабрани су Божо Милошевић (као председавајући), 

Биљана Милошевић Шошо и Снежана Попић (као чланови). 

 

ad 2. Скупштина је једногласно усвојила Записник са Скупштине ССД 23. априла 2016. 

године. 

 

ad 3. Извештај о раду Друштва између две скупштине поднео је Срђан Шљукић, у име 

Председништва ССД. Извештај је дат у прилогу и саставни је део овог записника. 

Као допуну извештаја, Јасмина Петровић је истакла да су колеге из Ниша успеле да 

уврсте у Национални оквир квалификација и занимање „аналитичар социјалне политике“, 

што је једна од нових могућности за запошљавање социолога, која им на основу 

квалификација које добијају током мастер студија социологије на модулу социјална политка,  

несумњиво припада. 

Након тога, допуњен Извештај о раду Друштва између две скупштине усвојен је 

једногласно. 
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ad 4. Финансијски извештај о раду ССД-а, у име Надзорног одбора ССД-а, поднео је 

секретар председништва Слободан Мрђа. Извештај је дат у прилогу и саставни је део овог 

записника. 

Након тога, Финансијски извештај о раду ССД-а усвојен је једногласно. 

 

ad 5. Извештај о раду редакције часописа Социолошки преглед у 2016. години поднео је 

Срђан Шљукић, који је прочитао извештај главног уредника Душана Маринковића. Извештај 

је дат у прилогу и саставни је део овог записника. 

Након тога, Извештај о раду редакције часописа „Социолошки преглед“ усвојен је 

једногласно. 

 

ad 6. Предлог допуне Правилника за додељивање награде „Радомир Лукић“ за животно 

дело, образложио је председник жирија Божо Милошевић. Предлог допуне Правилника за 

додељивање награде „Радомир Лукић“ за животно дело је дат у прилогу и саставни је део 

овог записника. 

Након тога, Предлог допуне Правилника за додељивање награде „Радомир Лукић“ за 

животно дело усвојен је једногласно. 

 

ad 7. Предлог Правилника за такмичење ученика средњих школа из социологије 

образложила је Марица Шљукић. Нагласила је да је са колегама Душаном Ристићем као 

предлагачем, Снежаном Стојшин и Аном Бирешев формулисан предлог. Истакла је да је 

Правилник усаглашен са стручним упутством Министарства просвете, науке и технолошког 

развоја о регулисању такмичења ученика средњих школа. Предлог Правилника за такмичење 

ученика средњих школа из социологије је дат у прилогу и саставни је део овог записника. 

Након тога, Предлог Правилника за такмичење ученика средњих школа из социологије 

усвојен је једногласно. 

 

ad 8. Пошто је чланици Жирија за доделу награде „Војин Милић“ Јасмини Петровић 

истекао мандат, за другог члана Председништво ССД-а предложило је Лелу Милошевић 

Радуловић. Председник ССД-а Срђан Шљукић је нагласио да је колегиница дала пристанак 

за кандидатуру. 

У дискусији је учествовао Божо Милошевић, који је истакао да се током целе своје 

каријере борио против увођења политичких критеријума у струку и треба да бирамо за члана 

жирија некога ко има моралне, сазнајне и истраживачке квалитете, који одговарају тој 

награди. 

Након тога, председавајући Скупштине ССД-а је изнео на гласање предлог да се уместо 

Јасмине Петровић, којој је истекао мандат, у жири изабере колегиница Лела Милошевић 

Радуловић. 

Резултат гласања: 

− За: 33 

− Против: 1 

− Уздржаних: 0 

Дакле, Скупштина је већином гласова изабрала колегиницу Лелу Милошевић 

Радуловић за члана жирија за доделу награде „Војин Милић“. 
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ad 9. Пошто се члан жирија за награду за животно дело Урош Шуваковић повукао из 

жирија, Председништво ССД-а је за новог члана предложило Сашу Бована. У дискусији је 

учествовао Божо Милошевић, упитавши да ли је икад колега Бован учествовао у раду ССД-а 

на некој Скупштини. Истакао је да нема ништа против кандидатуре колеге Бована, али 

друштво треба да предложи некога од активнијих чланова. У том смислу, предложио је 

колегиницу Веру Вратушу, али је после информације да ће колегиница Вратуша бити 

предложена за члана председништва одустао од предлога. 

У дискусији је учествовала и Јасмина Петровић, која је нагласила да је колега Саша 

Бован члан Огранка ССД за Косово и Метохију где су биле концентрисане његове 

активности. 

Након тога, председавајући Скупштине ССД-а је изнео на гласање предлог да се уместо 

Уроша Шуваковића, који се повукао, у жири изабере колега Саша Бован. 

Резултат гласања: 

− За: 32 

− Против: 1 

− Уздржаних: 1 

Дакле, Скупштина је већином гласова изабрала колегу Сашу Бована за члана жирија за 

доделу награде „Радомир Лукић“. 

 

ad 10. Због истека мандата члановима редакције часописа Социолошки преглед, 

председништво ССД-а за нове чланове редакције предложило је: Уроша Шуваковића, за 

главног и одговорног уредника, Наду Новаковић, Слободана Миладиновића, Марицу 

Шљукић, Весну Милтојевић, Слободана Антонића и Јовану Чикић, за чланове редакције. 

Скупштина је једногласно прихватила овај предлог. 

Након тога, нови главни и одговорни уредник часописа Социолошки преглед Урош 

Шуваковић се обратио Скупштини. Најпре се захвалио на поверењу које му је указано и 

нагласио да је Социолошки преглед најстарији социолошки часопис у овој држави. Истакао 

је да је тренутни ранг часописа (М24) низак и да је амбиција нове редакције да у наредне две 

године створи услове да Социолошки преглед изађе на Thomson Reuters листу. Такође, 

истакао је да је тренутни Статут ССД-а ограничавајући по Социолошки преглед и да ће нова 

редакција на следећој скупштини предложити измену Статута како би часопис имао шест 

бројева годишње, како би барем два броја била на енглеском језику, да би обезбедили 

међународну видљивост, препознатљивост и већу цитираност због лакшег уласка на 

Thomson Reuters листу. Истакао је да о осталим листама није говорио јер ће се са мањим 

модификацијама лакше ући на те листе. Такође, истакао је потребу што шире доступности 

часописа научној заједници, што практично значи да буде на свим нашим цитатним базама. 

Након тога, нагласио је да се морају обезбедити озбиљнија финансијска средства да би се ови 

планови испунили, и да се нада да ће имати подршку председништва ССД-а за уговоре са 

одређеним установама и, пре свега, државним предузећима, јер је Социолошки преглед 

важна научна установа и не може бити приватизована. На крају, нагласио је да поменута 

спонзорства ни у ком случају не смеју да се одразе на уређивачку политику часописа. 

 

ad 11. Због истека мандата члановима Председништва ССД-а, за нове чланове 

председништва предложени су: Јасмина Петровић, за председницу ССД, Слободан Мрђа, за 

секретара, и за чланове Председништва: Срђан Шљукић, Вера Вратуша, Слађана Драгишић 
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Лабаш, Гордана Стојић и Урош Шуваковић, као главни и одговорни уредник часописа 

Социолошки преглед. 

Скупштина је једногласно прихватила овај предлог. 

Након тога, досадашњи председник ССД-а Срђан Шљукић се захвалио сви члановима 

председништва на њиховом доприносу раду ССД-а, свим члановима жирија који су добро 

обављали свој посао и свим члановима ССД-а који су учествовали у реализацији бројних 

активности Друштва. 

Председавајући Скупштине ССД-а Божо Милошевић се у име свих чланова Друштва 

захвалио досадашњем председнику Срђану Шљукићу на преданом раду и мотивацији да и 

даље учествује у раду друштва као члан председништва. Такође, честитао је на избору новој 

председници ССД-а Јасмини Петровић и пожелео јој успешан наставак рада на челу Српског 

социолошког друштва. 

Након тога, председница ССД-а Јасмина Петровић се захвалила свим колегиницама и 

колегама на поверењу и нагласила да је ССД, од када је оживело свој рад, имало веома 

озбиљан и интензитет и квалитет активности, коме су доприносили сви досадашњи 

председници и чланови председништва и нагласила да је први задатак новог председништва 

да одржи тај континуитет. Истакла је да ће се ново председништво потрудити и да реализује 

све дугорочно планиране активности. Такође, нагласила је да је веома важно да уз помоћ 

свих чланова Друштва дођемо до нових идеја које би унапредиле његов рад. Истакла је да ће 

један од битних приоритета бити поновно формално придруживање ССД-а европској 

асоцијацији социолога, затим унапређење часописа Социолошки преглед и дефинисање 

националних  стандарда квалификација за област социологија. 

На крају, пожелела је успешан рад новом председништву и још једном се захвалила 

колегама на поверењу. 

 

ad 12. У оквиру тачке Разно није било предлога ни расправе. 

 

 

Прилози: 

− Образложење жирија за доделу награде ССД „Радомир Лукић“; 

− Образложење жирија за доделу награде ССД „Војин Милић”; 

− Извештај о раду ССД у 2016. години ; 

− Финансијски извештај за 2016. годину; 

− Извештај о раду редакције часописа Социолошки преглед у 2016. години; 

− Правилник за додељивање награде „Радомир Лукић“ за животно дело; 

− Правилник за такмичење ученика средњих школа из социологије. 

 

 

У Београду, 12.06.2017. године 

 

Записник саставио      Председавајући Скупштине ССД 

Слободан Мрђа       Божо Милошевић 


